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Текст:  prijedorgrad.org

Лијепо вријеме омо-
гућило је наставак 
чишћења корита ријеке 
Милошевице у циљу по-

бољшања проточности 
воде и смањења ризика 
од поплава. Истовреме-
но се приступило рјеша-
вању вишедеценијског 
проблема мјештана Ци-

кота и оближњих села 
која гравитирају пре-
ма мосту у Цикотама, а 
који није био безбједан 
за кориснике. Такође, 
у насељу Гомјеница у 

дужини од 200 мета-
ра почели су радови 
на крчењу шибља и 
уређењу путног појаса 
на регионалном путу 
Приједор - Томашица, 
чиме ће бити омогуће-

на боља прегледност 
и безбједност за све 
учеснике у саобраћају. 
Лијепи дани створили 
су могућност за почетак 
радова на насипању ма-
кадамских путева који 

су уједно и правци за 
приградске аутобуске 
линије. Сви ови радови 
изводиће се континуи-
рано и у наредном пе-
риоду, сходно времен-
ским условима.

ИНФРАСТРУКТУРНИ РАДОВИ

Текст:  Бојана Мајсторовић

У Спортској дворани „Мла-
дост“ постављен је нови 
паркет и нова подконструк-
ција. За ову намјену, пред-
сједник Републике Српске и 
Град Приједор утрошили су 
245.000 КМ. Ову дворану ко-
ристи 15 спортских клубова. 
Новом подлогом у дворани, 
задовољни су тренери. Тре-
нер КК „Спартак“ Приједор 
Данило Палалић каже да је 
нова подлога за кошаркаше 
од великог значаја.
„Заиста изгледа фантастич-
но и лијепо, можда није био 
тренутак за нас, јер смо усред 
такмичења. У сваком случају, 
подршка за ово. Мислим да 
ће то  поправити услове, јер 
без добрих услова, нема ни 
добрих резултата и мислим 
да је ово било неопходно за 
град Приједор“, рекао је Па-
лалић.
Да су услови пресудни за 
успјех, наводи и тренер Од-
бојкашког клуба „Приједор“ 
Владо Вуковић.
„Ово је значајно за град, све 
спортове, тако и за одбојку 
и много је уредније и ква-
литетније него што је раније 
било. Ако хоћете неки резул-
тат, онда морате дати људи-
ма услове, а ово је један од 
предуслова да се дође до 
врхунских резултата. Надам 
се да ће још неко ући у Пре-
мијер лигу“, рекао је Вуко-
вић.
У Дворани “Младост” часове 
физичког васпитања од но-
вембра до априла имају уче-
ници четири средње школе. 
Предсједник Актива дирек-
тора средњих школа регије 
Приједор Дражена Мршић 

каже да се ту одржавају и 
такмичења на општинском, 
регионалном и републичком 
нивоу, као и мале олимпијске 
игре на којима ученици по-
стижу изванредне резултате.
„Реконструкција подлоге је 
значајна, што оставља про-
стор за рад и напредак школ-
ског, али и професионалног 
спорта. Физичка активност је 
све мање присутна у животи-
ма младих људи, а од изузет-
ног је значаја за раст и развој 
дјеце и адолесцената. Град-
ска управа је препознала тај 
проблем, овом инвестицијом 
је обезбиједила адекватније 
услове за извођење наста-
ве. Исто тако, Град издаваја 
значајна средства, грант у 
износу од 50.000 КМ за раз-
вој спорта свих приједорских 
основних и средњих школа“, 
изјавила је Мршићева.
Директор ЈУ Спортска дво-
рана „Младост“ Тијана Бе-
рета Јацишин подсјећа да је 
ово једини објекат у граду у 
којем се одржавају утакмице, 

такмичења, разне изложбе, 
турнири, те бројне манифе-
стације културног и хумани-
тарног значаја.
„Ја сам, као неко ко је своју 
младост провео у дворани, 
као рукометаш, јако задо-
вољна што наша дјеца ко-
начно имају праву подлогу и 
сада нема бојазни да се по-
вриједе. Дворана ‘Младост’ 
од 1976. године није имала 
значајнија улагања. Проблем 
су и трибине и стакла која се 
налазе около, али морамо 
одредити приоритете за рје-
шавање проблема. Ја се на-
дам да ће овај храм спорта 
у граду Приједору за неких 
годину - годину и по дана 
добити своје право свјетло“, 
истакла је Берета Јацишин.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор изразио је 
задовољство што је за рела-
тивно кратко вријеме завр-
шен овај посао. Истиче да 
је циљ обезбиједити боље 
услове за спортске клубове, 
али и све оне који се баве не-

ким од спортова.
„Желим да се захвалим свим 
спортским колективима на 
разумијевању, на времену 
док су трпили, а ми вршили 
замјену паркета. Дворана 
је изграђена 1976. године, 
50-ак година је био претход-
ни паркет који је и дотрајао, 
било је ту доста проблема. 
У том временском периоду, 
било је ситних интервенција 
на замјени појединих дије-
лова паркета, међутим ово је 
прва потпуна реконструкција 
и замјена паркета и подкон-

струкције. Дугујемо велику 
захвалност предсједнику Ре-
публике Српске који је обез-
биједио 200.000 КМ. Град 
Приједор је обезбиједио 
45.000 КМ“, навео је Јавор. 
Додао је да је Град Приједор 
опредијељен за спорт и ула-
гање у инфраструктуру. 
„Доста тога смо урадили у 
претходном периоду на ин-
фраструктури. Ово је само 
један од завршених пројека-
та гдје смо жељели да нашој 
омладини, спортским колек-
тивима, свима који се баве 
спортом и свакако онима 
који се баве професионално 
спортом и рекреативцима, 
обезбиједимо боље услове. 
Већ наредне седмице биће 
расписан тендер за фискул-
турну салу у Гомјеници за 
Подручно одјељење ОШ 
‘Бранко Ћопић’. Самим тим, 
и то ће бити мања дворана 
у којој ће мјештани из тог 
подручја моћи да је користе 
и баве се спортом. Ми смо 
опредијељени да што више 
уложимо у инфраструктуру, 
сматрамо да то заслужују 
наши клубови и наши спор-
тисти“, закључио је први чо-
вјек Приједора.

У ДВОРАНИ "МЛАДОСТ" ПОСТАВЉЕН НОВИ ПАРКЕТ
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Текст:  Зоран Совиљ

У приjeдорскoj Бoрaчкoj oр-
гaнизaциjи кaжу дa сe види 
пoмaк у рjeшaвaњу стaтусa 
бoрaчких кaтeгoриja. Крeћe 
исплaтa jeдинствeнoг бoрaч-
кoг дoдaткa, a врaћeнo je и 
прaвo дa рaтни вojни инвa-
лиди истoврeмeнo мoгу при-
мaти бoрaчки дoдaтaк и ин-
вaлидску пeнзиjу. У Бoрaчкoj 
oргaнизaциjи пojaшњaвajу 
дeтaљe вeзaнe зa oст-
вaривaњe прaвa нa пeнзиjу 
и пoмoћ Влaдe Рeпубликe 
Српскe у изнoсу минимaлнe 
пeнзиje. 
“Унaзaд двa мjeсeцa, сви 
нaши дeмoбилисaни бoр-
ци, рaтни вojни инвaлиди 
кojи су oствaрили прaвo нa 
пeнзиjу крoз стaтус рaтнoг 
вojнoг инвaлидa, a кojимa 
je прeтхoднo нa oснoву тoг 
дoбиjeнoг стaтусa или прaвa 
биo укинут мjeсeчни или гo-
дишњи бoрaчки дoдaтaк, 
пoнoвo oствaруjу прaвo и нa 

пeнзиjу и нa мjeсeчни бoрaч-
ки дoдaтaк”, кaжe Вojислaв 
Кoндић, прeдсjeдник oвe oр-
гaнизaциje. 
“Прaвo нa минимaлну пeн-
зиjу oствaруjу дeмoбилисaни 
бoрци сa нajмaњe 15 гoдинa 
eфeктивнoг рaднoг стaжa, oд-

нoснo уплaћeнoг стaжa oси-
гурaњa и 65 гoдинa стaрoсти. 
To je прaвo нa минимaлну 
пeнзиjу. Дeмoбилисaни бoр-
ци имajу пoгoднoст дa при-
мajу мjeсeчну нaдoкнaду у 
висини минимaлнe пeнзиje. 
Зa тo je пoтрeбнo нajмaњe 

15 гoдинa пeнзиoнoг стaжa. 
Знaчи, бoрaц кojи имa чeтири 
гoдинe учeшћa у рaту, сaмим 
тим oсaм гoдинa рaтнoг стaжa 
и сeдaм гoдинa уплaћeнoг 
eфeктивнoг стaжa, бeз oб-
зирa нa кojим пoслoвимa je 
рaдиo, oствaруje прaвo нa ту 

мjeсeчну нaдoкнaду у висини 
минимaлнe пeнзиje у изнoсу 
oд 300 мaрaкa. Aли тo je при-
врeмeнa Влaдинa мjeрa oд 
гoдинe дo гoдинe. У нaрeд-
нoм пeриoду ћeмo знaти 
дa ли ћe oвa врстa пoмoћи 
прeрaсти у звaничну пeн-
зиjу”, истичe Кoндић.
Зa дoбиjaњe мjeсeчнe нaдoк-
нaдe у висини минимaл-
нe пeнзиje,  дeмoбилисaни 
бoрци трeбa дa сe jaвe у 
Oдjeљeњe зa бoрaчкo-ин-
вaлидску зaштиту. Кoндић 
je пoзвao дeмoбилисaнe 
бoрцe кojи примajу бoрaч-
ки дoдaтaк нa гoдишњeм, a 
joш нису пoдниjeли зaхтjeв 
зa примaњe нa мjeсeчнoм 
нивoу, дa сe jaвe у Oдjeљeњe 
зa бoрaчкo-инвaлидску 
зaштиту и рeгулишу свoja 
прaвa. Прeмa пoдaцимa Mи-
нистaрствa рaдa и бoрaч-
кo-инвaлидскe зaштитe, у 
Рeпублици Српскoj имa 6.849 
дeмoбилисaних бoрaцa кojи 
тo joш нису учинили. 

ВРAЋEНO ПРAВO НA ИСTOВРEMEНO ПРИMAЊE 
ИНВAЛИДСКE ПEНЗИJE И БOРAЧКOГ ДOДATКA

Текст:  Мирјана Шодић

Здравствени радници окупи-
ли су се испред приједорског 
Дома здравља како би пру-
жили максималну подршку 
нападнутом колеги, меди-
цинском техничару Службе 
хитне медицинске помоћи. 
Осуђујемо напад на здравст-
веног радника, који је у тре-
нутку напада само обављао 
свој посао, и желимо да 
скренемо пажњу јавности да 
се трудимо да свој посао ра-
димо најбоље што можемо, 
поручили су окупљени. 
“Да нас разумију да је нама 
тешко да обављамо свој по-
сао уколико смо изложени 
било каквом насиљу, што 
се овај пут и десило. Пого-
тово јер се ради о екипама 
Службе хитне медицинске 
помоћи које велики дио по-
сла обављају на терену, а то 
су стварно отежани услови 
за рад”, поручила је Радмила 
Гњатовић, надзорни техни-
чар Службе хитне медицинс-
ке помоћи.
Подршку колегама у Дому 
здравља Приједор пружили 
су здравствени радници из 
приједорске Болнице “До-
ктор Младен Стојановић” и 
бројних градова Српске, те 
представници струковних 
синдиката.  
“Са овог мјеста поруку шаље-
мо надлежним институ-
цијама, којима смо у више 
наврата са Струковним син-
дикатом доктора медицине 

упутили иницијативу, да се 
сваки идући вербални или 
физички напад према здрав-
ственим радницима окарак-
терише као кривично дјело. 
Надамо се да ће ова порука 
доћи до надлежних институ-
ција и да је коначно вријеме 
да се рјешавању овог про-
блема приступи одговорно и 
прецизно”, истакла је Сњежа-
на Добријевић, предсједник 
Струковног синдиката меди-
цинских сестара и техничара 
Дома здравља Приједор.  
Из Удружења медицинских 
сестара и техничара регије 
Приједор поручују да очекују 
помоћ и подршку Министар-
ства здравља и социјалне за-
штите Републике Српске. 

“Министру Алену Шеранићу 
у нашем обраћању смо пору-
чили да смо, након овог ин-
цидента, забринути за нашу 
безбједност. Желимо да ка-
жемо да овакви инциденти 
нису ријетки, да су здравст-
вени радници изложени сва-
кодневном виду неке агре-
сије од стране грађана и да 
то балансирамо како знамо 
и умијемо. Сматрамо да овај 
инцидент у Приједору заиста 
треба да буде покретач, да 
се по том питању нешто ура-
ди у смислу наше сигурности 
на радном мјесту”, истакла 
је Сњежана Јокић, предсјед-
ник Удружења медицинских 
сестара и техничара регије 
Приједор. 

Подршка здравственим рад-
ницима ових дана стигла је 
и од Управе Дома здравља 
Приједор. Како су истакли у 
саопштењу, предузеће све 
правне и законске могућно-
сти ради кажњавања почини-
оца, те мјере заштите на рад-
ном мјесту, како се слични 
инциденти не би понављали. 
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор осудио је 
напад на радника Службе 
хитне медицинске помоћи. 
Први човјек Града Приједора 
је истакао да ће безбједност 
свих здравствених радника 
на радном мјесту убудуће 
бити на првом мјесту и на 
највишем нивоу, о чему је и 
разговарао за руководиоци-

ма здравствених установа у 
овом граду. 
Подсјећамо, у суботу око 
22.00 часа, лице А.П. упути-
ло је озбиљне пријетње по 
живот, а потом физички на-
пало лице Н.Р. нанијевши му 
тјелесне повреде. Медицин-
ски техничар је правовре-
мено збринут захваљујући 
радницима Службе хитне 
медицинске помоћи и служ-
беницима Полицијске упра-
ве Приједор и стабилног је 
здравственог стања. Након 
хапшења, против лица А.П. 
биће достављен извјештај 
Окружном јавном тужилашт-
ву за почињена кривична дје-
ла угрожавање сигурности и 
тјелесна повреда. 

ЗДРАВСТВЕНИ РАДНИЦИ ПРУЖИЛИ ПОДРШКУ 
НАПАДНУТОМ КОЛЕГИ 

Мирно окупљање здравствених радника испред Дома здравља 
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Текст:  Гордана Каурин

• Да ли је рак један од нај-
већих јавноздравствених из-
азова у цијелом свијету, па и 
код нас?
- Јесте. Питање је да ли је тре-
нутно рак узрок смрти број 1 
у свијету, а највјероватније 
да јесте, што само по себи 
говори о значају те теме. Још 
увијек велики број таквих 
пацијената прође недијагно-
стификовано, што има неке 
своје друге разлоге, али си-
гурно да је рак у самом врху 
по узроку смрти у цијелом 
свијету, па тако и код нас.
• Шта је рак и како настаје? 
- Рак је малигна болест. Обич-
но настаје тако што наше 
нормалне ћелије почну да 
се мијењају, па се претворе 
у другачије ћелије које про-
падају, уништавају сусједне 
нормалне ћелије и тако оду-
мире дио ткива, органи, на 
крају цијели систем. Увијек 
је то праћено разним промје-
нама, а које додатно уништа-
вају наш организам. Битно 
је напоменути да ријеч „ма-
лиган“ значи и да је агреси-
ван, само постоје различити 
типови тумора, различитих 
степена агресивности. Неки 
фактори који доводе до тога 
су нам познати, неки не. Они 
који су познати, могу бити 
бројни вањски фактори по-
чев од тога гдје живимо, шта 
радимо, како живимо и све 
остало. Унутрашњи фактори 
су гени, наслијеђе, мутација 
одређених гена, а опет се 
могу дешавати под утицајем 
ових вањских фактора. Када 
нормална ћелија крене да 
се мијења у неку назовимо 
ненормалну, тада долази до 
настанка малигне болести 
и онда имамо велики про-
блем.
• Колико је важно да особе 
које имају генетске пред-
испозиције за настанак ма-

лигне болести превентивно 
чешће иду доктору?
- Јако битно. Требало би ве-
ома често да се ради пре-
вентивни преглед. Морам 
признати, јер се већ дужи 
низ година бавим овим по-
слом, а истовремено смо 
свједоци неких промјена у 
здравственом систему, да су 
неке за похвалу, нажалост 
неке нису. Доста је ту празног 
хода, да ми се некад чини 
да нам је папир или образац 
важнији од пацијента, што 
мени лично јако пуно смета. 
Много мање времена од-
вајамо за пацијента, а више 
се бавимо овим небитним 
стварима. Тако је на свим 
нивоима здравствене зашти-
те и то дефинитивно није за 
похвалу. За похвалу је да се 
у онкологији поготово  пра-
те сви свјетски стандарди 
и покушава да се достиг-
не свјетски стандард, да се 
имају лијекови који постоје у 
свијету. У том погледу доста 
пратимо свијет, захваљујући 
прије свега онима који воде 
онкологију и у нашој Репу-
блици, као што је професор 
др Зденка Гојковић, која је и 
национални координатор за 
онкологију и њеном труду, и 
уз разумијевање неких људи 
у ФЗО покушавамо да имамо 
све што је неопходно за лије-
чење наших пацијената. У  
том погледу опет похвале. С 
друге стране, некад на крају 
године, опет због бирократ-
ских ствари, знамо остати без 
тих лијекова, што нам додат-
но отежава посао. Пацијенти 
онда морају куповати лије-
кове, па их рефундирати што 
је за мене као медицинара 
апсолутно бесмислено, јер 
ваљда постоји неки начин 
да се ријеше такве ствари. 
Морам такође признати да 
је један од огромних пробле-
ма наш менталитет, јер наши 
пацијенти ни дан-данас не-

мају навику или спознају да 
је здравље битно и колико 
је битно те да је јако важно 
да раде превентивне пре-
гледе. Углавном се све узима 
здраво за готово и обично 
се велика већина пацијената 
јавља кад већ добију тегобе, 
а онда већ имамо проблем,  
јер то обично значи да је бо-
лест узнапредовала. Жене су 
много савјесније и одговор-
није према свом здрављу, у 
односу на мушкарце. Број-
ни су фактори и „за“ и „про-
тив“, да ли може боље, може 
увијек. Проблем је и велики 
одлив медицинских радника, 
што такође утиче на наш по-
сао. Установе којима ми рас-
полажемо, по мом мишљењу 
су већ превазишле своје мо-
гућности и капацитете, по-
готово ако причамо о прије-
дорској болници. Капацитет 
те болнице је био добар вје-
роватно у оно вријеме кад је 
изграђена, данас дефинитив-
но није. Зато кажем да увијек 
све може боље. 
• Који су најчешћи фактори 
ризика?
- Различити су за различите 
болести. Ако причамо о тумо-
ру дојке, генетика је број 1, 
те генетско наслијеђе и дру-
ги спољашњи фактори као 
што су жене које нису никад 
рађале, жене које су рађале 
доста касно. Код мушкараца, 
ако се прича о тумору плућа, 
пушење је један од главних 
фактора, или рак простате, 
опет пушење поприлично 
доприноси настанку болести, 
затим ту су године живота. 
Да мушкарци, на примјер, 
живе 150 година и да им из-
држи срце тај животни вијек, 
онда би вјероватно умрли од 
тумора простате. 
• Постоје ли начини да, као 
друштво, више радимо на 
узроцима који доводе до 
болести?
- Мислим да радимо јако 

мало. Постоји програм који 
је давно уведен у здравсте-
ној заштити, превенцији не-
заразних болести, а превен-
ција малигних болести - не, 
то није наш национални про-
грам који је као такав уведен. 
Ипак, сви у здравственом си-
стему су свјесни озбиљности 
тога, неки план би требао да 
постоји и ради се на њему, 
а када ће угледати свјетлост 
дана, видјећемо!
• На којем је нивоу наша 
здравствена просвијеће-
ност?
- На веома ниском. Компли-
кације код шећерне болести 
у скандинавским земљама су 
у јако малом проценту. Ком-
пликације исте те болести код 
нас су огромне. Зашто? Зато 
што је просвијећеност јако 
ниска, а код нас се мали број 
таквих пацијената стриктно 
придржава свега што му је 
доктор прописао. Због тога 
то кажем, а и због чињенице 
да је лијечење компликација 
много захтјевније и скупље 
од лијечења саме болести.
• Да ли БиХ има заједнички 
регистар за обољеле од ма-
лигних болести?
- Тренутно Република Српска 
има свој у Институту за јавно 
здравље. Они имају свој цен-
трални регистар, а ми смо у 

обавези да сваку новооткри-
вену болест пријавимо Ин-
ституту. 
• Који се рак најчешће јавља 
на нашем поднебљу?
- Да сте ме то некад питали, 
имао бих јасан одговор, да-
нас га немам. И оно што је 
некад било баш ријетко, на-
жалост, данас виђамо дале-
ко више. Када бисмо нешто 
можда за нијансу издвојили, 
сигурно да су то код жена рак 
дојке и материце, а код муш-
караца рак плућа и простате.
• Да ли је лијечење рака ску-
по?
- Јесте. Колико год мислим да 
у неком сегменту наш здрав-
ствени систем може бити 
бољи и треба промјену, ипак 
постоје и бројни позитивни 
примјери. Када се лијечи ту-
мор дојке, раде се одређена 
тестирања на патохистолош-
ком налазу и она нам кажу да 
ли пацијентица има одређе-
не рецепторе у ткиву дојке за 
који лијек може да се веже 
и ако их има, онда пацијен-
тица прима дуалну блокаду. 
Дајемо то свим пацијентица-
ма које имају такав такозва-
ни ХЕР 2 позитивни тумор 
дојке. Такво лијечење траје 
бар годину дана, а за једну 
пацијентицу износи 200.000 
КМ.

Др Борис Вујановић, специјалиста интерне медицине - 
субспецијалиста интернистичке онкологије

БРОЈ МАЛИГНИХ ОБОЉЕЊА У 
ДРАСТИЧНОМ ПОРАСТУ
„Међународни дан борбе против рака, 4. фебруар, од 2022. до 2024. 
године обиљежава се на тему ‹Премостимо јаз у лијечењу рака’. 
Број малигних обољења у драстичном је порасту, а рак је један од 
водећих узрока смрти у свијету. Фактори који доводе до обољења 
су бројни вањски, почев од тога гдје живимо, гдје радимо, како 
живимо, док су унутрашњи фактори гени, наслијеђе и мутација 
одређених гена који се могу дешавати под утицајем ових вањских 
фактора. Најчешћи тумори који се јављају на нашем поднебљу 
су код жена тумор дојке и грлића материце, док је код муш-
караца најчешће заступљен рак плућа и рак простате“, каже у 
интервјуу за „Козарски вјесник“ др Борис Вујановић.

ЕФИКАСАН, А НЕ БИРОКРАТСКИ СИСТЕМ 
ПРЕВЕНЦИЈЕ

- Здравље је број један. Ако имате здравље, не за-
боравите да имате много тога. Ако немате здравље, 
онда буквално немате ништа. И ако ћемо да посма-
трамо ствари какве би требало да буду, онда ништа 
не би смјело да нам је важније од здравља, што зна-
чи да треба да се посветимо и да разумијемо шта је 
то што је битно и обрнуто. Значи превенција, превен-
ција, превенција, с тим да треба направити ефика-
сан, а не бирократски систем превенције. Ако неће-
мо сви, и ми и пацијенти дати све од себе, то неће 
дати добар резултат. 
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Текст:  Мирјана Шодић

Годишње у Српској од кар-
цинома грлића материце 
оболи око 200 жена, док се 
забиљежи 50 смртних слу-
чајева. Готово сви случајеви 
узроковани су ХПВ инфек-
цијом. Због тога је важна 
вакцинација против ХПВ 
вируса, која је у Приједору 
почела у априлу прошле го-
дине, истичу љекари. 
“Вакцинацијом младих уз-
раста од 12 до 15 година 
постижу се фантастични ре-
зултати у превенцији овог 
карцинома, тако што спреча-
вамо инфекцију онкогеним 
типовима ХПВ вируса и на тај 
начин имамо идеалну при-
марну превенцију. Свака осо-
ба која је вакцинисана има 
заштиту, а вјероватноћа за 
карцином се смањује на ми-
нимум. Такође, што је већи 
обухват вакцинације смањује 
се и циркулација ових ти-
пова вируса у популацији, 
тако да друштво као цјели-
на има одличан бенефит од 
ове вакцинације. Код нас је 
доступна од априла прошле 
године, бесплатна је за мла-

де од 12 до 15 година, а даје 
се у двије дозе”, рекла је др 
Миљана Станојевић Анђић, 
специјалиста гинекологије и 
акушерства. 
Важно је радити на едукацији 
жена, те указати на значај 
превентивних прегледа, јер 
уколико се на вријеме пред-
узму одређени кораци, нема 
разлога за бригу. Женама 
се савјетује да ураде ПАПА 
тест и колпоскопију једном 
годишње, а контролне пре-
гледе чешће, по препоруци 

гинеколога. 
“Након ступања у сексуал-
не односе, препорука је да 
се једном годишње ради 
превентивни преглед код 
гинеколога. Под превентив-
ним прегледом сматрамо 
преглед када жене немају 
тегобе. Наравно, између тих 
прегледа, ако жене имају 
било какве тегобе, требају 
се јавити свом гинекологу. То 
су прегледи у сврху дијагно-
стике и лијечења”, додала је 
Станојевић Анђић. 

Карцином грлића материце

ПОДИЋИ СВИЈЕСТ О ВАЖНОСТИ 
ПРЕВЕНТИВНИХ ПРЕГЛЕДА 

Фото: илустрација - извор: 24 сата

Текст:  КВ

Осигураним лицима Фонда 
здравственог осигурања Ре-
публике Српске од сриједе 
су, у апотекама на рецепт, 
доступне нове терапије и то 
за хипертензију, хроничну 
опструктивну болест плућа, 
улцерозни колитис и хемофи-
лију, а уводе се и двије нове 
фармацеутске услуге.
На Листу А лијекова који се 
издају на рецепт уврштени 
су лијекови ‹›аклидинијум 
бромид, формотерол’’ пра-
шак за инхалирање којег ко-
ристе обољели од хроничне 
опструктивне болести плућа 
и лијек ‘’месалазин ректал-
на суспензија’’, који се при-
мјењује код акутних фаза ул-
церозног колитиса. Ријеч је 
о ефикасним терапијама за-
хваљујући којима се смањује 
потреба за хоспитализација-
ма пацијената. Такође, на Ли-
сту А су уврштени и рекомби-
новани фактори коагулације 
(‘’мороктоког алфа’’ и ‘’си-
моктоког алфа’’) које кори-
сте обољели од хемофилије. 
Наиме, ови лијекови су одра-
није доступни обољелима, 
али само у УКЦ-у РС, јер се 
налазе у Програму лијекова 
и набавља их Фонд путем јав-
них набавки. Како би се олак-
шало обољелима, нарочито 
из других крајева Српске, да 
не морају да долазе у УКЦ 

РС само ради терапије, увр-
штавањем ових лијекова и на 
Листу лијекова који се издају 
на рецепт, они ће убудуће 
бити доступни обољелима 
од хемофилије и у апотекама. 
Дакле, на овај начин побољ-
шаћемо и олакшати доступ-
ност терапија пацијентима, 
чему ФЗО РС, уз увођење 
нових терапија, константно 

тежи, наводи се у саопштењу 
Фонда.
На Листу Б уврштен је лијек 
‹›зофеноприл›› за хипер-
тензију, који доприноси 
бољој контроли пацијената, 
што дугорочно резултира 
смањењем развоја компли-
кација. Овај лијек пружа до-
датну заштиту срца и крвних 
судова. Из ФЗО РС напомињу 

да за лијекове са Листе Б сва 
осигурана лица учествују у 
трошковима у износу од 50% 
цијене лијека и нико није 
ослобођен плаћања. За ре-
ферентне лијекове са Листе 
А ФЗО РС у потпуности сно-
си трошкове за осигуранике 
који су ослобођени плаћања 
партиципације, док остали 
плаћају партиципацију у из-

носу од 10% цијене лијека.
Када је ријеч о фармацеут-
ским услугама, Фонд ће за 
осигурана лица финансирати 
двије нове услуге у апотекама 
и то фармацеутску услугу из-
раде подијељених прашкова 
и услугу израде сирупа. Ове 
услуге су уведене, јер дозе и 
облици појединих лијекова 
нису прилагођени дјечијем 
узрасту, те дјеца не могу да 
их користе. Наиме, многи 
лијекови који се налазе на 
листама Фонда доступни су 
само у облику чврстих фарма-
цеутских облика које млађа 
дјеца не могу да прогутају, а 
и дозе нису прилагођене за 
дјецу. Из тог разлога, ФЗО ће 
почети финансирати помену-
те услуге магистралне изра-
де лијекова у виду прашкова 
или сирупа, а како би се дјеци 
обезбиједиле потребне про-
писане терапије.
Овим проширењем Листе 
лијекова ФЗО РС је наставио 
праксу да се почетком сваке 
године уводе нови лијекови 
на рецепт, како би се грађани-
ма повећала доступност тера-
пија које финансира обавез-
но здравствено осигурање, 
односно како би осигурани-
ци што мање новца издваја-
ли за лијекове и како бисмо 
унапређивали здравствену 
заштиту наших осигураника, 
саопштено је из Фонда здрав-
ственог осигурања РС. 

Проширена Листа лијекова који се издају на рецепт

ДОСТУПНЕ НОВЕ ТЕРАПИЈЕ

Текст:  Гордана Каурин

Након прекида функци-
онисања апликација Ин-
тегрисаног информацио-
ног здравственог система 
(ИЗИС) у јануару у ЈЗУ Дом 
здравља Приједор, овај си-
стем је поново у функцији. 
У овој установи су, током 
прекида, свим пацијенти-
ма обезбиједили неопход-
не здравствене услуге, а 
до краја није профункцио-
нисала апликација за елек-
тронске рецепте. Надају се 
да ће и ова апликација ве-

ома брзо бити у функцији. 
Ивана Шалабалија, служ-
беник за информисање ЈЗУ 
Дома здравља у Приједо-
ру, каже да ИЗИС ради.
“Интегрисани здравстве-
ни информациони систем 
ради у Дому здравља При-
једор, али без апликација 
које нису у функцији од 
поновног покретања, што 
се односи на електронске 
рецепте. Доктори из систе-
ма штампају рецепте, које 
пацијенти преузимају и 
односе у апотеке”, наводи 
Шалабалија. 

ИЗИС У ФУНКЦИЈИ, 
ОСИМ АПЛИКАЦИЈЕ 

ЗА ЕЛЕКТРОНСКЕ 
РЕЦЕПТЕ
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Текст:  Зоран Совиљ

У приjeдoрскoм “Вoдoвoду” 
истичу дa су свe oбaвeзe у 
прoшлoj гoдини, кao штo je 
билo плaнирaнo, сeрвиси-
рaнe из влaститих срeдстaвa.
“Чeкaмo зaвршни oбрaчун, 
aли ћeмo сигурнo пoслoвaти 
у плусу. Искључивo сe финaн-
сирaмo oд нaплaтe вoдe. 
Прoшлe гoдинe успjeли смo 
дa сaмoстaлнo сeрвисирaмo 
свe oбaвeзe, бeз дoнaциja из 
грaдскoг буџeтa. Рeпрoгрaм 
зa струjу изнoси 28.000 КМ 
мjeсeчнo. Прoшлe гoдинe 
oдoбрeнo je пoскупљeњe 
вoдe кaкo би сaми сeрвиси-
рaли тaj дуг”, кaжe дирeктoр 
"Вoдoвoдa" Дрaгoслaв Кaбић.  
У oвoj гoдини прoблeм ћe 
прeдстaвљaти и пoвeћaњe 
нajнижe плaтe, aли у oвoм 
прeдузeћу сe нaдajу дa ћe 
и тe трoшкoвe успjeти дa 
финaнсирajу влaститим срeд-
ствимa.
“Mи ћeмo у нaрeднoм пeриo-
ду мoрaти дa издвajaмo 
дoдaтних 16.000  мjeсeчнo дa 
бисмo испунили свe зaкoнскe 
oбaвeзe прeмa рaдницимa. 
Нaдaмo сe дa ћe тo функ-
циoнисaти. Чeкaмo joш нeкe 
eкoнoмскe пoкaзaтeљe дa 
видимo кaкo и нa кojи нaчин 
ћeмo пoслoвaти у нaрeднoм 
пeриoду”, истичe Кaбић. 
Прoшлa гoдинa билa je сушнa 

и мнoгe oпштинe и грaдoвe 
у Рeпублици Српскoj при-
мoрaлa дa увeду рeстрикциje 
у пoтрoшњи вoдe. У При-
jeдoру je ситуaциja билa дру-
гaчиja. 
“Штo сe тичe прoизвoдњe 
вoдe, слoбoднo мoгу с 
пoнoсoм дa кaжeм дa прoшлe 
гoдинe у нajвeћим љeтњим 

врућинaмa нисмo имaли рe-
стрикциje вoдe, a сви oстaли 
вoдoвoди у Рeпублици Ср-
пскoj мoрaли су примиjeнити 
рeстрикциje. Нaши бунaри 
су избaцивaли дoвoљнe кo-
личинe дa пoкриjeмo сaв 
нaш кoнзум, oднoснo свe 
пoтрoшaчe кojи сe нaлaзe нa 
грaдскoj вoдoвoднoj мрeжи 

дa  имajу рeдoвну испoруку 
вoдe”, кaжe Кaбић.  
У Вoдoвoду су зaдoвoљни 
нaплaтoм, кoja je у прoшлoj 
гoдини изнoсилa прeкo 99 
прoцeнaтa. Крeнулe су и 
oбeћaнe инвeстициje зa прo-
ширeњe вoдoвoднe мрeжe. 
“Крajeм прoшлe гoдинe Грaд 
je зaпoчeo изгрaдњу вoдoвoд-

нe мрeжe у нaсeљимa Вe-
ликo Пaлaнчиштe, Кaфa-
ништe и Стaри Вoћњaк. To je 
прojeкaт кojи ћe нaмa дoдaт-
нo пoвeћaти кoнзумнo пoдру-
чje и oмoгућити дa тa нaсeљa 
имajу урeднo вoдoснaб-
диjeвaњe. To су пoткoзaрскa 
сeлa кoja дo сaдa нису имaлa 
урeднo вoдoснaбдиjeвaњe, 
вeћ су сe искључивo снaб-
диjeвaли вoдoм из влaсти-
тих извoрa или из лoкaлних 
сeoских вoдoвoдa. Рoк зa 
изгрaдњу je 18 мjeсeци”, нa-
глaшaвa Кaбић. 
У oвoг гoдини плaнирaнa je 
рeкoнструкциja joш нeких 
диjeлoвa вoдoвoднe мрeжe. 
“Пoтписaни угoвoр o рeкoн-
струкциjи вoдoвoднe мрeжe 
Oрлoвaчa - Oрлoвци - Гaрeв-
ци и диjeлa Уриja измeђу ули-
цa 1. мaja и Mилaнa Врхoвцa 
крeнућe у рeaлизaциjу oвих 
дaнa. Грaд ћe рaсписaти тeн-
дeр, a Влaдa Рeпубликe Ср-
пскe финaнсирa тaj прojeкaт. 
To je вoдoвoднa мрeжa кoja 
je стaрa прeкo 50 гoдинa и 
нaкoн рeкoнструкциje бићe 
пoбoљшaнo снaбдиjeвaњe у 
тoм диjeлу и смaњeни губици 
вoдe, штo сaдa прeдстaвљa 
вeлики прoблeм”, кaжe Кa-
бић. 
У “Вoдoвoду” вjeруjу дa ћe 
влaститим срeдствимa, и oвe 
гoдинe, рeдoвнo сeрвисирaти 
свe oбaвeзe. 

У "ВOДOВOДУ" OЧEКУJУ ПOЗИTИВНO ПOСЛOВAЊE

Текст:  Мирјана Шодић

Одлуком Владе, најнижа 
плата у Републици Српској 
од почетка године је 900 КМ, 
у нето износу. На тај износ 
исплаћују се превоз, топли 
оброк, регрес и минули рад. 
Како истичу из Подручне 
занатско-предузетничке ко-
море Приједор, привреда 
тренутно не може одгово-
рити том износу минималне 
плате. 
“Минималац је повећан на 
900 КМ, међутим ми говори-
мо о бруто износу, који сада 
предузетника за најједно-
ставнији рад радника с по-
резима, топлим оброком и 
минулим радом изађе 1.700 
КМ, што није реално. Наше 
анализе су показале да је то 
у овом тренутку неодрживо, 
да ми, једноставно, немамо 
толики промет”, истакао је 
Ранко Згодић, предсједник 
Управног одбора Подручне 
занатско-предузетничке ко-
море Приједор.
Он истиче да ће предузетни-
ци у овом случају реаговати 
на два начина.
“Прво, да подижу цијене 
услуга и производа, како би 
могли да испоштују мини-
малну плату, порезе и до-
приносе и све што их следује. 

Друго, ако не буду могли да 
издрже све то, мораће да от-
пуштају раднике и, што је нај-
горе, да послују у сивој зони. 
Неће они отићи одавде, али 
ће пословати у сивој зони, а 
држава од тога неће имати 
ништа”, додао је Згодић. 
Згодић је истакао да су пред-
узетници схватили поруку 
премијера и предсједника 
Републике Српске, да су от-
ворени за разговор, те да 
још има простора да се 
неке ствари посложе. 
“Наши приједлози су 
ишли у правцу да 
се не бавимо само 
прерасподјелом 
онога што има-
мо, већ да јача-
мо нашу при-
вреду, у смислу 
да буде далеко 
боља и дале-
ко јача. Да се 
у разговорима 
социјалних парт-
нера више консул-
тује Предузетничка 
комора Републике 
Српске која окупља око 
25.000 предузетника. Да се 
уваже њихови проблеми и 
предузетничка сцена. Један 
од наших приједлога био je 
и да се јавна управа учини 
ефикаснијом, те да се смање 

парафискални намети. Да 
се смањи сива зона, те још 
приједлога који ће се сигур-
но разматрати. Понављам, 
непродуктивно је бавити се 
прерасподјелом оног што 
тренутно имамо, ми смо за 
то да више стварамо и да нам 
пословна заједница буде да-
леко квалитетнија и боља”, 

појаснио је Згодић. 
Већи минималац повећао 
је и цијене услуга. Поједине 

меснице и трговачки ланци 
дижу цијене, а у најави је и 
поскупљење ђачких екскур-
зија. Фризери и козметичари 
повећали су цијене од 10 до 
20 одсто. 
“Ми смо прије двије и по го-
дине имали врло конкретан 
приједлог, да минималац 
буде 1.000 КМ, али да се не 
дирају доприноси и поре-
зи. Такав је приједлог био и 
сада од Уније послодаваца 

РС. Влада РС за то нема 
слуха”, истакао је Горан 

Дакић, предсједник 
Скупштине Подруч-

не занатско-пред-
узетничке комо-
ре Приједор и 
потпредсједник 
Удружења уго-
ститеља Прије-
дор. 
Он подсјећа да 
Федерација БиХ 
има минималац 

619 КМ, Србија 401 
евро, те да се у Хр-

ватској и Словенији 
на плате од 1.000 евра 

обрачунавају доприноси 
од 35 до 40 одсто, а код нас  

55 одсто, по чему смо, тврди 
Дакић, рекордери. 
“То повлачи са собом лавину, 
која ће се тешко зауставити. 
Кренуло је са мањим поску-

пљењима, а гдје ће се то за-
уставити, само Бог зна. Сви 
чекају шта ће бити идућих 
мјесец дана, а ако остане 
овако, мораће дизати ције-
не. Угоститељи имају нај-
мање простора за корекције 
цијена, ми смо већ на неком 
лимиту, на прољеће смо ди-
зали цијене и за нас ће бити 
јако тешко наћи простора да 
дигнемо цијене, а да муште-
рије не буду незадовољне”, 
рекао је Дакић. 
Милорад Додик, предсјед-
ник Републике Српске, након 
састанака са привредницима 
и представницима Владе РС, 
истакао је да ће тражити рје-
шење за послодавце који су у 
проблему. 
“Мораће да доказују да 
имају тај проблем и држа-
ва ће са њима те проблеме 
рјешавати. Потребно је да се 
пронађе начин да се помо-
гне онима који имају објек-
тивне губитке, јер је кључно 
питање привреде Републике 
Српске како подићи продук-
тивност и технолошки развој. 
Република Српска жели да 
сачува квалитетна радна мје-
ста, али не науштрб њиховог 
губитка и послодаваца које 
веома цијенимо и поштује-
мо, јер дају допринос развоју 
Српске”, истакао је Додик. 

ПОСЛОДАВЦИ: МИНИМАЛАЦ ОД 900 КМ НИЈЕ ОДРЖИВ 

илустрација - извор /Novi.ba/ 

Драгослав Кабић, директор "Водовода"
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Текст:  КВ

На подручју града 
Приједора у децем-
бру је евидентирано 
укупно тринаест  кри-
вичних дјела насиља 
у породици. Надлеж-
ном тужилаштву до-
стављено је тринаест 
извјештаја, а кривична 
дјела почињена су на 
штету шеснаест лица. 
Ови подаци разматра-
ни су на састанку субје-
ката мултисекторског 
тима који учествују у 

спровођењу Прото-
кола о поступању у 
случајевима насиља 
у породици и зашти-
ти жртава насиља на 
подручју града Прије-
дора, а који је одржан 
у просторијама Поли-
цијске управе Прије-
дор. Поред извјештаја 
за децембар протекле 
године, тема састанка 
била је анализа свих 
пријављених случајева 
насиља у породици то-
ком децембра на под-
ручју града Приједора 

и активности које су 
субјекти предузели у 
циљу документовања 
догађаја и пружања 
помоћи, подршке и 
заштите жртвама на-
сиља. Континуиран 
рад мултисекторског 
тима, кроз редовне 
мјесечне састанке, до-
приноси унапређењу 
међусобне сарадње 
у циљу спречавања 
насиља у породици и 
адекватнијег пружања 
помоћи жртвама на-
сиља. 

Текст:  КВ

На подручју Полицијске 
управе Приједор, од 24. 
до 26. јануара, реализо-
вана је регионална ак-
ција појачане контроле 
учесника у саобраћају 
са акцентом на контро-
лу техничке исправности 
возила и посједовања 
зимске опреме.   Из По-
лицијске управе Прије-
дор саопштили су да је 
током ове акције контр-
олисано 489 учесника у 
саобраћају, а да је због 
почињених прекршаја из 
области безбједности са-
обраћаја санкционисано 
258 учесника. 

„Због почињених пре-
кршаја који су били ак-
ценат контроле, санкци-
онисано је 218 возача, 
од чега 70 због непосје-
довања зимске опреме, 
50 због већих техничких 
неисправности или од-
бијања возача да возило 
подвргне ванредном 
техничком прегледу и 98 
возача због мањих тех-
ничких неисправности. 
На ванредни технички 
преглед упућено је 48 
возила, од којих је код 
37 утврђена техничка 
неисправност, а 10 воз-
ача је одбило да возило 
подвргне ванредном 
техничком прегледу. По 

акценту акције, из сао-
браћаја је искључено 45 
возила, од чега 10 због 
одбијања возача да воз-
ило подвргне техничком 
прегледу“, навели су из 
ПУ Приједор.
Полицијска управа При-
једор апелује на воз-
аче моторних возила да 
приликом учествовања 
у саобраћају поштују 
саобраћајна правила и 
прописе и да посебну 
пажњу посвете технич-
кој исправности возила. 
Посједовање зимске 
опреме обавезно је у пе-
риоду од 1. новембра до 
1. априла.

У ДЕЦЕМБРУ 13 
КРИВИЧНИХ ДЈЕЛА 

НАСИЉА У ПОРОДИЦИ

ИЗ САОБРАЋАЈА ИСКЉУЧЕНО 
45 ВОЗИЛА

Текст:  Гордана Каурин

Законским одредбама, није 
прописано да се трајно оду-
зета покретна имовина-воз-
ила, могу давати на кори-
штење или закуп, наводе из 
Агенције за управљање оду-
зетом имовином Републике 
Српске. 
У 2023. години полицијски 
службеници ПУ Приједор 
од вишеструких повратника 
у чињењу тежих прекршаја 
из области безбједности са-
обраћаја одузели су укупно 
54 возила. Сва привремено 
одузета возила депонују се 
у круг Полицијске управе,  
односно полицијске станице 
која је извршила одузимање 
и ту се налазе до окончања 
судског поступка. Када се 
након завршеног судског 
поступка возило трајно од-
узима, та возила се предају 
Агенцији за управљање од-
узетом имовином РС. То-
ком протекле двије године, 
Агенцији је предато укупно 
37 трајно одузетих возила, 
односно 20 возила која су 
одузета прошле године и 17 
возила из 2022. године. Пор-
тпарол ПУ Приједор Звезда-
на Алендаревић каже да је 

у прошлој години  донесено 
21 првостепено рјешење по 
предметима привремено од-
узетих возила из те године.
„У пет случајева изречена 
је мјера трајног одузимања 
возила, у шест случајева суд 
је одлучио да возило врати 
власнику, а у три случаја над-
лежна полицијска станица је 
поднијела жалбу другостепе-
ном органу. У 2022. години 
донесено је 27 првостепених 

пресуда у предметима при-
временог одузимања воз-
ила. У 23 предмета донесена 
је одлука да се возило трајно 
одузима и у четири случаја 
да се возило врати власнику. 
У ова четири случаја,  над-
лежна полицијска станица 
је уложила жалбу, те након 
спроведеног другостепеног 
поступка у два предмета по-
тврђена је одлука враћања 
возила, док су друга два воз-

ила трајно одузета. На прво-
степена рјешења надлежна 
полицијска станица улаже 
жалбу у случајевима када суд 
одлучи да се возило врати 
власнику и у протеклој годи-
ни жалба је уложена у три 
случаја. У 2022. години жалба 
је уложена у четири случаја, 
од којих је у два потврђена 
одлука о враћању возила 
власнику, док је у два случаја 
жалбом на одлуку о враћању 

возила другостепени орган 
донио одлуку да се возило 
трајно одузима“, рекла је 
Алендаревићева. 
Из Агенције за управљање 
одузетом имовином РС ре-
кли су за „Козарски вјесник“ 
да имовина која је трајно 
одузета правоснажним суд-
ским одлукама о одузимању 
имовине, постаје својина 
Републике Српске, којом 
располаже Влада Републике 
Српске, а у складу са одред-
бама Закона о одузимању 
имовине која је проистекла 
извршењем кривичног дјела 
(“Службени гласник Републи-
ке Српске”, број 65/18). Исти-
чу да по одлуци Владе Репу-
блике Српске, трајно одузета 
покретна имовина (возила 
и сл.) се продаје, или може 
бити предмет располагања 
у јавном интересу, или у со-
цијалне сврхе, или предмет 
уништења.
„Сходно напријед наведе-
ном закону, Влада Републике 
Српске доноси одлуку о уни-
штењу трајно одузете имо-
вине (возила и др.), уколико 
иста нема употребну вријед-
ност  или не може бити 
стављена у промет на тржиш-
ту“,  наводе из Агенције.

ГДЈЕ ЗАВРШАВАЈУ ТРАЈНО ОДУЗЕТА ВОЗИЛА?



2. фебруар 2024. www.kozarski.com8. СВЕТОСАВЉЕ

Текст:  Зоран Совиљ

„Свe дoк српски нaрoд будe 
нa путу Светосавља, oчувaће 
свoj идeнтитeт и пoстojaњe 
нa oвим вjeтрoвитим, нe-
мирним и нeстaбилним 
прoстoримa Бaлкaнa“, пору-
чио је бесједник Гoрaн Maк-
симoвић.

И oвe гoдинe, пoвoдoм 
шкoлскe слaвe Свeтoг Сaвe, 
у Приједору је одржaнa  
Свeтoсaвскa aкaдeмиja. При-
je пoчeткa aкaдeмиje, уру-
чeнa су признaњa нajбoљим 
oснoвцимa и срeдњoшкoл-
цимa кojи су учeствoвaли 
нa ликoвнoм, литeрaрнoм и 
кoнкурсу зa нajљeпши ћири-
лични рукoпис - крaснoпис. У 

срeдњим шкoлaмa нajбољи 
литeрaрни рaд пoсвeћeн 
Свeтoм Сaви и прaвoслaвљу 
имaлa je Ивa Дрaгojeвић, 
учeницa 3. рaзрeдa Eлeк-
трoтeхничкe шкoлe. 
„Вeликa су ми инспирaциja 
мoj пoкojни дjeд и бaбa из 

Србиje, кojи су мe нaучили дa 
идeм у цркву, дa будeм вeли-
ки вjeрник и дa имaм надах-
нуће у Свeтoм Сaви и вeћини 
свeштeникa и свeтaцa кoje 
пoзнajeмo“, кaжe Ивa.
Учeницa 3. рaзрeдa Гимнa-
зиje Teoдoрa Кeсић вoли сли-
кaрствo и слoбoднo вриjeмe 

чeстo пoсвeћуje oвoj врсти 
умjeтнoсти. Жири joj je дo-
диjeлиo прву нaгрaду нa кoн-
курсу зa нajбољи ликoвни 
рaд пoсвeћeн Свeтoм Сaви. 
„Инспирaциja ми je биo нaш 
свeтитeљ и прoсвjeтитeљ 
Свeти Сaвa, a и нaшa Гим-
нaзиja je пo њeму дoбилa 
имe. Зa мeнe je oвa нaгрaдa 
вeoмa вaжнa, jeр мe увoди 
у тaj свиjeт умjeтнoсти, a тo 
je нeштo штo мeнe зaнимa. 
Кaдa дoбиjeтe нaгрaду из 
нeчeг штo вaс зaнимa, тo вaс 
joш вишe нaдaхнe дa идeтe у 
тoм смjeру“, истичe Teoдoрa 

и дoдaje дa ћe joj ликoв-
нa умjeтнoст мoждa бити и 
живoтни пут.  
Пoд пoкрoвитeљствoм Грaдa, 
кoнкурс зa нajбoљи литeрaр-
ни и ликoвни рaд и нajљeп-
ши ћирилични крaснoпис 
рaсписaлa je Српскa прaвo-
слaвнa црквeнa oпштинa 
Приjeдoр. Aкaдeмиjи je прeт-
хoдилo oтвaрaњe излoжбe 
ликoвних рaдoвa у фoajeу 
Пoзoриштa Приједор, a у свe 
три кaтeгoриje нaгрaђeн je 21 
учeник. 
„У свaкoj oблaсти су пo троје 
нaгрaђeних, с тим штo смo 
oвe гoдинe имaли  зa рaзрeд-
ну нaстaву сaмo ликoвнe 
рaдoвe, дa и њих увaжимo, 
пoштo смo примиjeтили дa 

имa вeлики брoj дjeцe кoja сe 
приjaвe нa кoнкурс, a зaистa 
нe мoгу кoнкурисaти други 
рaзрeди зajeднo сa дeвeтим, 
пa смo рaздвojили прeд-
мeтну и рaзрeдну нaстaву у 
ликoвнoм кoнкурсу“, рекао 
је протонамјесник Драган 
Хрвaћaнин.  
O Свeтoм Сaви бeсjeдиo 
je Гoрaн Maксимoвић, 
прoфeсoр Филoзoфскoг 
фaкултeтa Унивeрзитeтa у 
Нишу. Oн je истaкao дa je 
Сaвиндaн jeдaн oд нajвaж-
ниjих и нajсвeчaниjих дaнa 

у истoриjи српскe културe и 
уoпштe у истoриjи српскoгa 
нaрoдa.
„Свeти Сaвa je пoстaвиo 
тeмeљe духoвнoсти и српскe 
културe, aли и књижeвнo-
сти и писмeнoсти и мeди-
цинe и прaвних нaукa итд. 
Oвa бeсjeдa упрaвo имa ту 
врсту жeљe и aмбициje дa 
нaс свe пoдсjeти нa oнaj дух 
кojи нaм je oстaвиo Свeти 
Сaвa и идeaл кojи пoстojи у 
српскoмe нaрoду. И нaрaвнo 
нa нaшe дужнoсти и oбaвeзe 
дa будeмo нa путу Свeтoг 
Сaвe. Свe дoк српски нaрoд 
будe нa тoм путу, мислим дa 
ћe oчувaти свoj идeнтитeт 
и свoje пoстojaњe нa oвим 
вjeтрoвитим, нeмирним и 
нeстaбилним прoстoримa 
Бaлкaнa“, рeкao je Maксимo-
вић.
Чeститajући учeницимa и 
прoсвjeтним рaдницимa 
шкoлску слaву Свeтoг Сaву, 
грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр истaкao је 
дa je Свeтoсaвљe нajвaжниjи 
пут нa кojeм нaши кoрaци 
увиjeк трeбa дa буду чврсти 
и jeдинствeни. Дoдao je и тo 
дa je лoкaлнa упрaвa oпрe-
диjeљeнa дa свaкe гoдинe свe 
вишe улaжe у oбрaзoвaњe. 
“Грaд Приjeдoр жeли дa идe 
путeм кojим je ишao Свeти 
Сaвa, кojи нaм je утeмeљиo 
и oстaвиo зa вjeчнoст. Жe-
лимo дa пoдигнeмo нa виши 
нивo свe oнo штo смo дo сaдa 
рaдили. И зaистa, кaдa пo-

глeдaмo oд прoшлe aкaдe-
миje кaдa смo oбиљeжaвaли 
Свeтoг Сaву дo дaнaс, урa-
дилo сe мнoгo. Пoсeбнo мe 
рaдуje штo смo у мoгућнoсти 
дa у oвoгoдишњeм буџeту 
oбeзбиjeдимo бeсплaтнe 
уџбeникe зa нaшe шкoлaрцe 
oд 5. дo 9. рaзрeдa, у изнoсу 
oд 650.000 мaрaкa”, истaкao 
je Jaвoр. 
Oн je дoдao дa су у грaдскoм 
буџeту прeдвиђeнa и срeдст-
вa зa млaдe тaлeнтe, кojим 
ћe сe финaнсирaти трoшкoви 
oдлaскa нa тaкмичeњa.  

Пoрукa сa Свeтoсaвскe aкaдeмиje

СВETOСAВЉE JE ПУT КOJИM TРEБA ИЋИ

НOВЧAНE НAГРAДE НAJБOЉИM УЧEНИЦИMA

Нaкoн Свeтoсaвскe литургиje кoja je служeнa у Цркви 
Свeтe Tрojицe, пoдиjeљeнe су нoвчaнe нaгрaдe учeни-
цимa oснoвних и срeдњих  шкoлa кojи су били нajбoљи 
нa ликoвнoм, литeрaрнoм и кoнкурсу зa нajљeпши ћири-
лични крaснoпис. Maлишaнимa су пoдиjeљeни пaкeтићи, 
a учeници oснoвних шкoлa „Дeсaнкa Maксимoвић“ и 
„Дoситej Oбрaдoвић“ у пригoднoм прoгрaму извeли 
су рeцитaл пoсвeћeн Свeтoм Сaви. Нoвчaнa срeдствa зa 
нaгрaђeнe oбeзбиjeдиo je Грaд Приjeдoр. 
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Текст:  Зоран Совиљ

Свeтoсaвским бaлoм у oр-
гaнизaциjи Кoлa српских 
сeстaрa, у Приjeдoру су зaвр-
шeнe вишeднeвнe свeтoсaв-
скe свeчaнoсти. И oвe гoдинe 
Бaл je биo хумaнитaрнoг 
кaрaктeрa, a прикупљeнa 
срeдствa у изнoсу oд 4.175 
мaрaкa бићe усмjeрeнa зa 
лиjeчeњe Срђaнa Дрaгићa, 
учeникa Eлeктрoтeхничкe 
шкoлe, кojи бoлуje oд ми-
шићнe дистрoфиje.
“Вeликo je зaдoвoљствo 
Кoлa српских сeстaрa из При-
jeдoрa штo Грaдскa упрaвa, 
вeћ пeти пут, имa пoвjeрeњe 
и дaje нaм зaдaтaк дa oргaни-
зуjeмo Свeтoсaвски дoброт-
вoрни бaл. Нaчинoм нa кojи 
гa припрeмaмo, жeлимo дa 
врaтимo мaлo духoвнoсти, 
љeпoте и урбaнoсти у oвим 
мaнифeстaциjaмa у нaшeм 

грaду”, кaжe Jaдрaнкa Mиjић, 
прeдсjeдницa Кoлa српских 
сeстaрa. 
Срeдствa нa Свeтoсaвскoм 
бaлу прикупe сe пoдjeлoм 
крoфни, нaкoн чeгa учeсници 
oстaвe дoбрoвoљни прилoг 
и тaкo сви зajeднo испунe 

хумaну мисиjу дaривaњa. 
У jeднoj oд крoфни нaлaзи 
сe злaтник сa ликoм Свeтoг 
Сaвe, a oвoгoдишњи срeт-
ни дoбитник злaтникa кojи 
вриjeди oкo 500 мaрaкa je 
Aриjaнa Toмић из Удружeњa 
зa oчувaњe трaдициje. Пo-
клaњaњeм злaтникa,  oнa сe 

придружилa хумaнoj мисиjи 
пoмoћи Срђaну Дрaгићу.
Хумaнoj aкциjи прикупљaњa 
срeдстaвa зa пoмoћ Дрaгићу, 
кojу су пoкрeнули њeгoви 
шкoлски другaри, придружиo 
сe и прeдсjeдник Рeпубликe 
Српскe Mилoрaд Дoдик. 
“Прeдсjeдник Рeпубликe Ср-
пскe Mилoрaд Дoдик oдлу-
чиo je дa дaруje 10.000 КM 
зa нaстaвaк лиjeчeњa дjeчaкa 
Срђaнa Дрaгићa, учeникa 
другoг рaзрeдa  Eлeктрoтeх-
ничкe шкoлe, и пoдршку  
нaбaвкe пoсeбнoг вoзилa 
кaкo би oвaj дjeчaк мoгao 
рeдoвнo пoхaђaти нaстaву. 
Tимe би, уз срeдствa при-
купљeнa нa Свeтoсaвскoм 
бaлу, у хумaнoj мисиjи кojу, 
уз пoдршку Грaдa, иницирa 
и пoтeнцирa кao oргaнизaтoр 
Бaлa Кoлo ср-
пских сeстaрa, 
oвaj дjeчaк 

дoбиo шaнсу дa нaстaви 
бoрбу зa свoje лиjeчeњe и 
истoврeмeнo дa нaстaви 
шкoлoвaњe у свoм рaзрeду и 
сa свojим вршњaцимa”, истa-
клa je Mирa Згoњaнин, изa-
слaник прeдсjeдникa Рeпу-
бликe. 
“Вaжнo je дa пoкaжeмo 
хумaнoст и дa тaкву пoруку 
пoшaљeмo из нaшeг грaдa”, 
истaкao je грaдoнaчeлник 
Приjeдoрa Слoбoдaн Jaвoр. 
Oн je пoдсjeтиo и нa знaчaj 
свeтoсaвских мaнифeстa-
циja и свeтoсaвскoг путa. 
“Свeтoсaвскe свeчaнoсти у 
нaшeм грaду oдржaвajу сe 
дуги низ гoдинa, a вeћ пeту 
гoдину имaмo oвaj хумa-
нитaрни Свeтoсaвски бaл. 
Прeтхoдних дaнa билo 
je дoстa aктивнoсти 
и сви зajeднo рaдили 
смo нa тoмe дa пoдиг-
нeмo свиjeст кoд нa-
шим млaдих, aли и 

стaриjих сугрaђaнa, 
o тoмe кo je биo 
С в e т и 

Сaвa и  кoликo je биo знaчajaн 
зa нaш грaд. Приje свeгa, тo je 
биo jeдaн хумaни чoвjeк кojи 
je имao нajбoљу визиjу и сви 
прaвoслaвни нaрoди данас 
иду њeгoвим стoпaмa кojимa 
je oн пут утeмeљиo”, рeкao je 
Jaвoр. 
Нa Свeтoсaвскoм дoбрoт-
вoрнoм бaлу билo je oкo 
300 учeсникa. У прoгрaму 
су учeствoвaли глумaчкa 
сeкциja из Гимнaзиje, Жeн-
ски кaмeрни хoр “Aвистa”, 
Удружeњe зa oчувaњe трa-
дициje и музичкa групa 
“Нoстaлгиja”. Учeствoвaлe 
су и мaлe бaлeринe, кoje 
су нeдaвнo у Maлoj шкoли 
бaлeтa, пoд oкриљeм Кoлa 
српских сeстaрa, крeнулe у 
сaвлaдaвaњe тajни oвe умjeт-

нoсти. Гoсти су их нaгрa-
дили вeликим aплaузoм, 
a грaдoнaчeлник им je 
дaрoвao ружe.  

ПРИКУПЉЕНА СРEДСTВA СА СВETOСAВСКOГ БAЛА 
УСMJEРEНA ЗA ЛИJEЧEЊE СРЂAНA ДРAГИЋA

Јадранка Мијић са добитницом златника Аријаном Томић
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Текст:  Мирјана Шодић

Физичко васпитање, као оба-
везан школски предмет, тре-
ба да осигура да дјеца имају 
адекватну физичку активност 
која повољно дјелује на њи-
хов раст, развој и здравље. 
Основци од првог до четвр-
тог и од седмог до деветог 
разреда, физичко имају два 
пута недјељно, а од петог до 
шестог три пута. 
“Мислим да је физичко вас-
питање веома значајно због 
нашег здравља”, каже Ката-
рина Тадић, ученица осмог 
разреда Основне школе “Пе-
тар Кочић”. 
Ова школа је међу ријетки-
ма која, осим сале за физич-
ко васпитање, има неколико 
спортских терена на отворе-
ном и атлетску стазу са че-
тири траке. Правилно орга-
низована настава физичког 
васпитања од великог је зна-
чаја за развој дјеце дигитал-

ног доба, сматра наставник 
физичког васпитања Срђан 
Дејановић. 
“Задатак нас наставника, пе-
дагога и професора физичког 
васпитања је, прије свега, 
да кроз процес вјежбања у 
оквиру физичког васпитања 
ученицима пренесемо коли-
ко је важна физичка актив-

ност за њихов живот и актив-
ности које их прате. Некада је 
циљ био да се кроз физичко 
васпитање задовољи кре-
тање ученика, међутим то се 
промијенило, сада је наш за-
датак да утичемо на дјецу да 
буду физички активна”, рекао 
је Дејановић. 
Средњошколци два пута не-

дјељно имају физичко вас-
питање, а настава се одвија 
у Спортској дворани “Мла-
дост” и на Градском стадио-
ну, осим ученика Машинске и 
Електротехничке школе који 
дијеле спортску салу унутар 
школе. 
Стручног кадра има, али да 
би се побољшао квалитет 

наставе, треба побољшати 
услове за одржавање наста-
ве физичког васпитања, сма-
трају професори. Дворана је 
добила нови паркет, и то ће 
много значити у раду са уче-
ницима. 
“Познато је да су средњош-
колци увијек губили инте-
ресовање за физичко васпи-
тање, а поготово у данашње 
вријеме. Али да би некоме 
обезбиједили квалитетно 
бављење спортом, морате га 
привући, не само квалитет-
ним радом, већ и условима”, 
истакао је Вељко Јањетовић, 
предсједник Друштва педа-
гога физичке културе При-
једор и директор Гимназије 
“Свети Сава”.  
Редовна и квалитетна физич-
ка активност доприноси да се 
дјеца осјећају растерећено и 
спремно за нове задатке и 
изазове. И то је најважнији 
аспект физичког васпитања у 
наставном процесу.

ФИЗИЧКО ВАСПИТАЊЕ ВАЖНО ЗА РАЗВОЈ И ЗДРАВЉЕ ДЈЕЦЕ 

Текст:  Мирјана Шодић

Милорад Арлов, предсјед-
ник Одбора за помоћ Косову 
и Метохији из Бањалуке, уру-
чио је захвалнице школама 
приједорске регије које су 
угостиле ученике и учество-
вале у хуманитарним пројек-
тима за помоћ дјеци Косова 
и Метохије. 
С подручја приједорске ре-
гије, 14 основних и средњих 
школа прошле године уче-
ствовало је у хуманитарној 
акцији “Обрадујмо ваше 
вршњаке на Косову и Мето-
хији”. 
“Ова сарадња је значајна, јер 
свако пријатељство врије-
ди. Наши ученици и њихови 
родитељи који угосте дјецу 
са Косова и Метохије, остају 
у контакту са њима. Такође, 
подржавамо све хуманитар-
не акције за дјецу Косова 
и Метохије”, рекла је Сања 
Муњиза, директор Основне 
школе “Бранко Ћопић” из 
Приједора. 
“Ученици и радници 
Средњошколског центра у 
Костајници учествују у хума-
нитарним акцијама за помоћ 
дјеци Косова и Метохије. Ово 
је већ четврта година како са-
рађујемо са господином Ми-
лорадом Арловом и дајемо 
свој допринос овој акцији”, 
истакла је Јелена Јаћимо-
вић Јањетовић, директор 
Средњошколског центра у 
Костајници. 
Захвалнице су уручене и 
представницима Града При-
једора који преко 10 година 

сарађује са Одбором за по-
моћ Косову и Метохији из 
Бањалуке. 
“Надамо се да ћемо, и ове 
године, наставити сарадњу. 
Пред нама је састанак са Ак-
тивом директора основних 
школа приједорске регије, 
када ћемо изабрати школу 
домаћина ученицима и на-
ставницима са Косова и Ме-
тохије. Иначе сам и ја, када 
сам била директор Основне 
школе ‘Јован Цвијић’ у Бре-
зичанима, заједно са својим 
колегама, родитељима и уче-
ницима, била домаћин једној 
од школа са Косова и Мето-
хије. Могу да кажем да је то 
једно изузетно искуство, али 
и задовољство”, поручила је 
Оливера Брдар Мирковић, 
начелник градског Одјељења 
за образовање, здравство, 
социјалну заштиту, проната-
литетну и демографску поли-
тику. 
Преко 90 основних и средњих 
школа у Републици Српској и 
око 60.000 ученика учество-
вало је у хуманитарној акцији 

“Обрадујмо ваше вршњаке 
на Косову и Метохији”, а при-
купљено је око 70.000 КМ. 
“Хуманитарним акцијама и 
позивом на број 1412 прику-
пили смо средства за дјечије 
пакетиће, а подијелили смо 
их преко 3.000. Пакетиће смо 
подијелили и српској дјеци 
у Хрватској, тачније у Глини 
и Пакрацу. Дио средстава 
ћемо усмјерити за опремање 
Дневног центра ‘Подржи 
ме - 9. јануар’ у Косовској 
Митровици за дјецу са по-
тешкоћама у развоју. Велико 
хвала школама, ученицима 
и њиховим родитељима, као 
и локалним заједницама”, 
истакао је Милорад Арлов, 
предсједник Одбора за по-
моћ Косову и Метохији из 
Бањалуке.
Арлов је изразио захвалност 
Министарству просвјете и 
културе Републике Српске 
и Граду Приједору на доса-
дашњој подршци и у оквиру 
пројекта  “Спојимо дјецу Ко-
сова и Метохије и Републике 
Српске”.

 Текст:  prijedorgrad.org

У Градској управи Приједор организован је пријем за 
просвјетне раднике који су именовани за координаторе 
за припрему и реализацију свечане академије која је под 
називом “Теби на дар, Републико “ одржана 11. јануара у 
Позоришту Приједор.
Академију је припремио Републички педагош-
ки завод, а град Приједор је био домаћин однос-
но, испред града, Основна школа “Петар Кочић”. 
У програму Академије учествовале су основ-
не школе “Петар Кочић”, “Бранко Ћопић”, “Де-
санка Максимовић” и “Доситеј Обрадовић”, 
Музичка школа “Саво Балабан”, Пољопривредно-прех-
рамбена, Електротехничка, Угоститељско-економска 
школа и Гимназија “Свети Сава”, те Дјечији вртић “Радост”. 
На пријему који је организовао градоначелник Слободан 
Јавор подијељено је 15 захвалница и пригодни покло-
ни Града за просвјетне раднике, а захвалнице су уруче-
не и за малишане из вртића, док су ученици основних 
и средњих школа као награду добили одлазак у кино. 
Пријему је присуствовала и првонаграђена на конкурсу 
који је расписао Републички педагошки завод и Мини-
старство просјете и културе Републике Српске, Тамара 
Билбија, ученица деветог разреда ОШ “Доситеј Обрадо-
вић” за литерарни рад - пјесму под називом “Моја Репу-
блика Српска”.

ПРИЈЕМ ЗА 
ОРГАНИЗАТОРЕ 

АКАДЕМИЈЕ ПОВОДОМ 
ДАНА РЕПУБЛИКЕ

ЗАХВАЛНИЦЕ ЗА ХУМАНОСТ 
ШКОЛАМА И ГРАДУ ПРИЈЕДОРУ

Одбор за помоћ Косову и Метохији 

www.prijedorgrad.org
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Текст:  Зоран Совиљ

Културнo-умjeтничкo друш-
твo „Кoзaрa“ oбиљeжилo 
je крсну слaву, Свeтoг Сaву. 
Члaнoви oвoг друштвa кaжу 
дa су пoнoсни штo им je 
нajвeћи српски прoсвjeтитeљ 
“у гoстимa” нa слaвскoм руч-
ку и у слaвскoj молитви. Сo-
фиja Пaчaриз, кoja je у Друш-
тву скoрo дeцeниjу и пo, кaжe 
дa joj мнoгo знaчи oчувaњe 
трaдициje и oкупљaњe oкo 
слaвскoг ручкa и oбрeдa.
„Свe oвo нaм мнoгo знa-
чи зaтo штo je сaм фoл-
клoр oчувaњe нaшe трaди-
циje и нaших oбичaja, пa je 
нoрмaлнo и пoвeзaнo дa 
oбиљeжaвaмo нaшу слa-
ву. Дугo вeћ дoлaзимo oв-
дje и слaвимo и ствaрнo сви 
уживaмo у тим oбичajимa, 
aли и у дружeњу кoje слиjeди 
пoслиje“, кaжe Пaчaризoвa. 
Слaвa je приликa дa сe видe 
дрaги људи и гoсти и дa сe 
зajeднo трaдициja и oбичajи 
oтимajу oд зaбoрaвa. 
„Кao и прeтхoдних, и oвe гo-
динe oбиљeжaвaмo нaшу 
слaву Свeтoг Сaву. Углaвнoм 
су ту нeки нaши блиски људи, 
пoзнaници, сaрaдници, 
нaрaвнo и нaши фoлклoрa-
ши, игрaчи, тaкo дa тo свaкe 
гoдинe будe у тoм нeкoм 
смислу, нajближи круг људи, 
кao штo и дoликуje jeднoj 
слaви“, кaжe Mлaдeн Maлић, 
кoрeoгрaф у „Кoзaри“.
Гoдинaмa трaje лиjeпa 
сaрaдњa културнo-умjeт-
ничких друштaвa „Кoзaрa“ и 
„Mилaн Eгић“. Приjaтeљст-
вo je нaстaвљeнo и учвр-
шћeнo и oвoг Сaвиндaнa. 
“Унaзaд нeкoликo гoдинa, 
КУД ‘Кoзaрa’ и ми сe рeдoв-

нo oбилaзимo крoз нaшe 
гoдишњe кoнцeртe и свe 
другe мaнифeстaциje кoje 
oргaнизуjeмo. Oни су били 
гoсти, кaкo дeлeгaциja тaкo и 
њихoвe фoлклoрнe групe, нa 
нaшoj мaнифeстaциjи ‘Свeт-
кoвaњe o Oгњeнoj Maриjи’ 
кojу ми у Брeзичaнимa 
свaкe гoдинe oргaнизуjeмo 

пoвoдoм слaвe сeлa”, истaкao 
je Зoрaн Кусoњић,  прeдсjeд-
ник КУД-a “Mилaн Eгић” Брe-
зичaни.
Oсвeштaвajући слaвскo житo 
и слaвски кoлaч, свeштeник 
Црквe Свeтoгa Прoрoкa Илиje 
нa Уриjaмa, Брaнкo Лaзичић, 
истaкao je дa je Сaвиндaн  вe-
лики дaн зa свe Србe крштeнe 

у имe трojeдинoгa Бoгa. 
“Штa je зa нaс крснa слaвa, 
тo je дaн крштeњa нaших 
дjeдoвa, прaдjeдoвa, дaн 
кaдa смo крштeни у Христoвo 
имe, нa дaн, кaкo кoja фaми-
лиja, тaкo и oвo удружeњe 
кoje вeћ дeцeниjу прoслaвљa 
свojу крсну слaву Сaвин-
дaн, упрaвo прeдстaвљaњa 

њeгoвoг Гoспoду, кaдa сe 
Свeти Сaвa и прeдстaви 
риjeчимa: ‘Слaвa Бoгу рaди 
свeгa’”, рeкao je oтaц Брaнкo. 
Културнo-умjeтничкo друш-
твo “Кoзaрa” oвe гoдинe 
oбиљeжaвa 50 гoдинa 
пoстojaњa и рaдa. 

Текст:  prijedorgrad.org

У Градској управи Приједор 
потписан je уговор са про-
дукцијом “Ритма Европе” 
за овогодишњу аудицију у 
Приједору и учешће дјеце и 
младих Приједора на ового-
дишњем Међународном му-
зичком фестивалу за дјецу 
и младе “Ритам Европе”, а 
који се реализује по систему 
и пропозицијама “Еврови-
зије” са директним прено-
сом.
Град Приједор већ четири 
године успјешно учествује 
на Међународном музичком 
фестивалу за дјецу и младе 
“Ритам Европе”, а екипе из 
Приједора сваки пут оства-
рују феноменалне резултате 
и награде стручног жирија и 

гласове публике. Као потвр-
да квалитета приједорских 
извођача, ове године тим 
“Ритма Европе” из Приједо-
ра, учествоваће на Међуна-
родном музичком фестивалу 
у Струмици (Македонија) на 
Гранд финалу дјеце и мла-
дих из Републике Српске, 
Србије, Црне Горе и Македо-
није, а за најбоље такмича-
ре обезбијеђене су вриједне 
награде попут продукције 
и снимања пјесме и спота, 
путовања у земљу коју пред-
стављају и друге вриједне 
награде, које ће мотивисати 
дјецу и младе уз пружену 
подршку ка усавршавању 
својих вокалних, плесних и 
сценских капацитета.

ПОТПИСАН УГОВОР ЗА ОВОГОДИШЊУ АУДИЦИЈУ 
"РИТМА ЕВРОПЕ" 

У КУД-у "КOЗAРA" OБИЉEЖИЛИ КРСНУ СЛAВУ, 
САВИНДАН
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Текст:  Деборах Совиљ

На сточној пијаци у Великом 
Паланчишту организована 
је изложба коња и дружење 
узгајивача и љубитеља ових 
племенитих животиња, који 
су дошли из разних крајева 
Републике Српске и Феде-
рације БиХ. Одазвало се око 
40 узгајивача, који су имали 
чиме да се похвале. Некада 
су коње држали због радова 
на њиви и у шуми, али ме-
ханизација је учинила своје, 

тако да их данашњи узгаји-
вачи држе искључиво из љу-
бави. Један од њих је Јасмин 
Бабић, који се прије пар го-
дина вратио из Њемачке у 
Пухарску.
“Све нас је мање и све је ску-
по, али боримо се и изложбе 
попут ове прилика су за дру-
жење и размјену искустава. 
Ја имам два велика коња, од 
по 700 кила, имао сам доско-
ро четири. Сад ћу опет узети 
два млађа”, рекао је Бабић.
Мирко Бакић из Пухарске 

такође је заљубљеник у ове 
племените животиње.
“Држим их, јер сам љубитељ 
коња. Имао сам три пара, сад 
имам два. Добри су то коњи, 
ништа не раде, а храним их и 
улажем у њих, јер то волим”, 
наводи Бакић.
Едхем Садиковић не узгаја 
коње, али није жалио труда 
да дође из Цазина због из-
ложбе у Великом Паланчиш-
ту.
“Од свих животиња, коњ ми 
је најмилији. Гдје год су овак-

ва дружења, и гдје узгајивачи 
доводе своје коње, ја дођем 
да их погледам”, каже Сади-
ковић.
Организатор изложбе Стојан 
Вучковић из Великог Палан-
чишта, задовољан је одзи-
вом узгајивача, од којих је 
сваки дошао са по два или 
више грла.
“Овдје имамо нешто наших 
аутохтоних раса, али пре-
тежно су то хрватски хлад-
нокрвњаци. Ја их такође уз-
гајам, имам два јако млада 
грла. То су мирољубиви, ода-
ни коњи и добри радници”, 
истиче Вучковић који наводи 
да за једног ждријепца од 
двије и по године треба из-

двојити од 8.000 до 10.000 
КМ.
Радом сточне пијаце у овом 
насељу координише прије-
дорско комунално преду-
зеће.
“Предузеће ‘Комуналне услу-
ге’ ће подржати сваки здрави 
приједлог који дође од стра-
не мјештана. Подржавамо и 
овај скуп, дружење узгајива-
ча и љубитеља коња”, рекао 
је Радован Ђаковић из “Ко-
муналних услуга”, Приједор.
Неки узгајивачи мјесечно из-
двајају око 2.000 КМ само за 
исхрану коња. Рачуницу не-
мају, али док год могу, тврде 
да неће жалити ни труда ни 
новца за своје љубимце.

ЧЕТРДЕСЕТАК УЗГАЈИВАЧА НА ИЗЛОЖБИ КОЊА У 
ВЕЛИКОМ ПАЛАНЧИШТУ

Што се воли, није скупо

Власници се поносе својим љубимцима

Текст:  Бојана Мајсторовић

Одсјек Комуналне полиције 
града Приједора у прошлој 
години имао је 2.461 пред-
мет, што је за скоро 900 пред-
мета више него у 2022. годи-
ни, када их је било 1.564.
Већи број ових предмета, 
тачније око 80 одсто, форми-
ран је на основу утврђених 
неправилности од стране 
комуналних полицаја, док је 
број пријава грађана много 
мањи. Тако је 2023. у укуп-
ном броју предмета, било 
215 захтјева грађана за ко-
муналано-инспекцијски над-
зор, а годину раније их је 
било 240. Шеф Одсјека Кому-
налне полиције града Прије-
дора Немања Кос сматра да 
је мањи број захтјева грађа-
на резултат рада комуналних 
полицајаца на терену у прош-
лим годинама.
„Највећи број пријава је из 
области одржавања зграда, 
цурења воде у становима и 
прокишњавања крова. Ту је 
и непрописно паркирање 
возила испред гаража, на 
пролазима, улазима у стам-
бене зграде. У љетном пе-
риоду најчешће су пријаве 
због паљевине у вечерњим 

сатима, одлагање отпада на 
јавним површинама и при-
јаве по Одлуци о локалним 
путевима, некатегорисаним 
путевима и улицама у насељу 
због живог растиња у путном 
појасу или у зони раскрсни-
ца“, рекао је Кос.
Из Комуналне полиције обја-
шњавају да комунални по-
лицајац излази на терен по 
пријави грађана и уколико 
је она основана, сачињава 
записник уз прилагање фото-
графије и присуство подноси-
оца пријаве.

У већем броју случајева, 
проблем се рјешава на лицу 
мјеста. У супротном, почиње 
управни поступак и комунал-
ни полицајац рјешењем на-
лаже отклањање неправил-
ности са назначеним роком. 
Након неизвршавања рје-
шења, слиједи прекршајни 
налог који износи 1.000 КМ. 
Као и сви прекршајни нало-
зи, и они су дио јединствене 
базе података. Уколико их не 
плате, починиоци прекршаја 
не могу да региструју возила 
или мијењају документе. На-

кон годину дана, прекршајни 
налози шаљу се у Пореску 
управу на принудну наплату.
„Највеће новчане казне за 
физичка лица износе 300 КМ 
и то је за неплаћање мјесеч-
них обавеза за заједнице 
етажних власника, за правна 
лица највеће новчане казне 
су 3.000 КМ за недостављање 
података службеном лицу, 
али најчешће су 1.000 КМ за 
неизвршење рјешења“, наво-
ди Кос. 
Из Комуналне полиције на-
воде да они нису надлежни 
за зарасле приватне парце-
ле или одлагање отпада на 
приватној парцели. Кос каже 
да комунални полицајци 
контролишу радно вријеме 
угоститељских објеката, али 
да нису надлежни за буку из 
угоститељских објеката већ је 
то надлежност еколошког ин-
спектора који ниво буке мје-
ри уз помоћ одговарајућег 
уређаја. Подсјећају да се бука 
након 22 часа пријављује по-
лицијским службеницима 
који дјелују по основу Закона 
о јавном реду и миру.
Већи број предмета кому-
нални полицајци имају након 
увођења апликације “Го пар-

кинг”.
„Средином 2023. уведена 
је апликација ‘Го паркинг’. 
Контролори паркинг сервиса 
врше контролу паркинга под 
наплатом, сликају возила и 
њихове бројеве таблица и 
путем те апликације шаљу у 
Одсјек Комуналне полиције 
на даљи поступак. Комунал-
на полиција преузима слике 
са описом прекршаја и са-
чињава прекршајне налоге“, 
каже Кос.
Наводи да је Одлука о кому-
налном реду која је усвојена 
2007. године добра и да је 
обухватила широку област. 
Подсјећа да се грађани могу 
обратити Комуналној поли-
цији на број телефона, пи-
саним путем, мејлом и уз 
помоћ апликацијe еCitizen, 
које могу пронаћи на званич-
ној интернет страници Града 
Приједора.
У Одсјеку Комуналне по-
лиције има 11 комуналних 
полицајаца. Осим градског 
подручја, у њиховој надлеж-
ности су и дијелови насеља 
Љубија, Омарска, Брезичани 
и Козарац, а која су обухваће-
на регулационим планом.

КОМУНАЛНИ ПОЛИЦАЈЦИ ЛАНИ ИМАЛИ СКОРО 2.500 ПРЕДМЕТА

Немања Кос, шеф Одсјека Комуналне полиције града Приједора
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Текст:  Мирјана Шодић

Све је спремно за 17. “Дане 
зиме на Козари” који ће 
бити одржани овог викенда. 
У суботу ће, у организацији 
Планинарског клуба “Ал-
батрос”, бити одржан пла-
нинарски марш, а уколико 
временске прилике дозво-
ле,  Планинарско-скијашко 
друштво “Љубијски рудар” 
организоваће ски-куп за 
основце и средњошколце. 

“Дани зиме на Козари” све-
чано ће бити отворени у не-
дјељу, у 11.00 часова, када 
је планиран централни до-
гађај који ће обухватити так-
мичење градова и општина 
у спортским играма, гастро 
такмичење и културно-забав-
ни програм. 

“Ријеч је о такмичарским 
играма забавног карактера 
које су интересантне како 
посјетиоцима, тако и учес-
ницима такмичења. У гастро 
такмичењу учествују тури-
стичко-угоститељске школе 
Републике Српске, ловачка 
удружења Поткозарја и из-
виђачки одреди и планинар-
ска друштва. Најавили су нам 
се гости из Србије, па чак и 
из Аустрије, који ће учество-
вати на манифестацији. На-
кон проглашења побједника, 
учесници могу да дегустирају 

чорбу, а Ловачко удружење 
‘Мраковица’ припремиће 
чорбу за око 1.000 посјети-
лаца”, истакла је Дијана Ара-
манда, директор Туристичке 
организације Приједор. 

СПОРТСКА И ГАСТРО 
ТАКМИЧЕЊА И ЗАБАВНИ 

ПРОГРАМ 
За спортско такмичење у 
оквиру ове манифестације 
учешће је пријавило осам 
екипа из Приједора, Козарске 
Дубице, Градишке, Бањалу-
ке, Оштре Луке, Костајнице, 
Новог Града и Брода. Обез-
бијеђене су и новчане награ-
де за побједнике у спортском 
такмичењу и то за прво мје-
сто 300 КМ, друго 200 КМ и за 
треће мјесто 100 КМ.
За гастро такмичење пријави-
ло се 28 екипа: шест средњих 

школа, 14 извиђача и плани-
нара и осам екипа ловачких 
удружења. Екипе долазе из 
Приједора, Козарске Дубице, 
Градишке, Бањалуке, Оштре 
Луке, Костајнице, Новог Гра-
да, Дервенте, Добоја, Петро-
ва, Зенице, Брода, Српца и 
Старе Пазове. Средњим шко-
лама, планинарским друшт-
вима и одредима извиђача 
обезбијеђена су средства од 
250 КМ за набавку гастро ма-
теријала за котлиће и рекви-
зите. Побједник је екипа која 
освоји највећи број бодова. 
За побједнике сваке катего-
рије обезбјеђују се пехари, те 
поклони спонзора.
У недјељу ће бити органи-
зован и културно-забавни 
програм. Наступиће пјевачке 
групе из сусједних општина и 
локални бенд “Бећари”.

БЕСПЛАТАН ПРЕВОЗ ДО 
МРАКОВИЦЕ 

За Приједорчане ће у не-
дјељу, 4. фебруара, бити 
обезбијеђен бесплатан 
превоз аутобусима испред 
Градског стадиона од 9.00 
до 10.00 часова. Бесплатан 
превоз је организован и из 
околних градова, три аутобу-
са из Козарске Дубице, два 
из Новог Града, један из Кос-
тајнице, а у најави су по је-
дан аутобус из Оштре Луке и 
Бањалуке. За посјетиоце који 
долазе приватним аутомоби-

лима, биће обезбијеђен пар-
кинг преко пута мотела “Бије-
ле воде” и на Бенковцу. За 
све оне који ће паркирати на 
Бенковцу,  аутобуси ће током 
манифестације превозити 
путнике на релацији Бенко-
вац - Мраковица - Бенковац. 
Улазница у Национални парк 
“Козара” тог дана уједно је и 
картица за томболу.
“Предложили смо да се ор-
ганизује превоз аутобусима 
из Козарца до Мраковице, 
потрудићемо се да то реа-
лизујемо. Да грађани своје 
аутомобиле паркирају у Ко-
зарцу и да аутобус саобраћа 
на линији Козарац - Мрако-
вица - Козарац. Апелујемо на 
грађане да их већина дође 

аутобусима, како се не би 
стварала гужва због органи-
ченог броја паркинг-мјеста. 
Полицијски службеници ће 
регулисати саобраћај уз наше 
надзорнике и апелујемо да 
посјетиоци прописно парки-
рају своје возило када дођу 
на Мраковицу, јер само на тај 
начин може бити довољно 
паркинг-мјеста за све”, иста-
као је Божидар Николетић, 
директор Националног парка 
“Козара”. 
Организатори ове привред-
но-туристичке манифе-
стације су Град Приједор, 
туристичке организације 
Приједор, Козарска Дубица, 
Нови Град и Градишка, те На-
ционални парк “Козара”. 

ЗА ВИКЕНД 17. "ДАНИ ЗИМЕ НА КОЗАРИ"ЗА ВИКЕНД 17. "ДАНИ ЗИМЕ НА КОЗАРИ"

Божидар Николетић: Најбоље аутобусом до Мраковице

Дијана Араманда: Занимљив програм за све посјетиоце 
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Кo мoжe дa сe приjaви нa кoнкурс?
Сви кojи су зaвршили фaкултeт друштвeнoг смjeрa и студeнти 
зaвршнe гoдинe фaкултeтa.

Кojи су услoви кoнкурсa?
Дoбрo су дoшли сви кojи  имajу aфинитeт прeмa нoвинaрскoм пo-
зиву. Искуствo у мeдиjимa (рaдиo, тв, нoвинe, пoртaл) пoжeљнo, 
aли ниje прeсуднo. Кoмпjутeрскa писмeнoст, спoсoбнoст сaмoстaл-
нoг, кao и тимскoг рaдa, oсjeћaj oдгoвoрнoсти и инициjaтивe, динa-
мичaн приступ и пoсвeћeнoст пoслу. 

Штa je пoтрeбнo дa сe приjaвитe нa кoнкурс?
Фoтoгрaфиja лицa, CV сa крaткoм нaпoмeнoм o биoгрaфиjи.

Гдje и дo кaдa пoслaти приjaву?
Tрaжeнe мaтeриjaлe дoстaвити нa kozarskirtvprijedor@gmail.com 
или личнo нa aдрeсу нaшeг мeдиja у "Црвeнoм сoлитeру".

Кoнкурс je oтвoрeн дo пoпунe рaднoг мjeстa. Нaкoн прoбнoг рaдa, 
пoстojи мoгућнoст стaлнoг зaпoслeњa.

Пoстaни диo нaшeг лoкaлнoг мeдиja!

"КOЗAРСКИ ВJEСНИК" TРAЖИ НOВИНAРA 
СAРAДНИКA УЗ MOГУЋНOСT СTAЛНOГ ЗAПOСЛEЊA 

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича

УСТАНОВЕ
Пошта Приједор
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/233-980
052/243-020
052/233-750
052/231-967

Тужно сјећање на

ДРАГОСЛАВА 
ПЛАВШИЋА
(1969 - 1994)

Вријеме пролази, а бол и туга остају у нама.
Твоји: отац Илија, мајка Драгиња и сестра Милка 
са породицом.

18735

Дана 30.1.2024. навршава 
се пет година од смрти 

наше драге

МИРЕ САВИЋ
(1942 - 2019)

Недостајеш нам много, али 
те са поносом чувамо у на-
шим срцима и мислима.
Ожалошћени син Горан са 
породицом. 18732

Тридесет година није с 
нама наш вољени

МИЛЕНКО ШОРМАЗ
(1951 - 1994)

Много нам недостајеш, супруга Ранка, синови 
Жељко и Зоран са породицама.

18733

Дана 6.2.2024. навршава се 
21 година од смрти баке и 

прабаке

ДОСТЕ ДОКЕ 
РАТКОВИЋ

Временом ћу плакати све 
тише и тише, а ти ћеш ми 
фалити све више и више.

Твоја унука Божана, 
праунук Стефан Симић.

18738

Тужно сјећање

ДРАГИЦА КНЕЖЕВИЋ
Синови Душко и Милован, 
унучад: Игор, Александар 
и Александра, праунучад 
Сара и Теона и снаха Ружа.
У суботу, 3.2.2024. даје-
мо седмодневни помен у 
10,30 гробље Цер-Горњи 
Орловци.

Дана 3.2.2024. навршава 
се 40 тужних дана од 
смрти нашег драгог

БРАНКА КАУРИНА

У суботу, 3.2.2024. у 11 часова дајемо помен на 
гробљу Пашинац.

Породица Каурин.
(0002)
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Дана 7.2.2024. навршава се година дана 
од смрти наше мајке и баке

ЈЕВРОСИМЕ КОНДИЋ
(1951 - 2023)

Свјесни смо истине да ниси са нама, али 
исто тако знамо да ћеш заувијек остати 
у нашим мислима и успоменама. Хвала 
ти што си постојала. Почивај у миру.
Ожалошћени: кћерка Слађана са дјецом 
Ивоном и Сашом.

18731

Дана 7.2.2024. навршава се година дана 
од смрти моје супруге

ЈЕВРОСИМЕ КОНДИЋ
(1951 - 2023)

Дани и мјесеци пролазе, а туга и 
празнина остају.
 У суботу, 3.2.2024. у 10,30 часова 
посјетит ћемо њену вјечну кућу на 
гробљу Пашинац.
Ожалошћени супруг Коста.

18731

Дана 7.2.2024. навршава се година дана 
од смрти мајке

ЈЕВРОСИМЕ КОНДИЋ
(1951 - 2023)

Ћерка Жељана са породицом.

18731

ЈЕВРОСИМА ЈЕРА КОНДИЋ
(1951 - 2023)

Драга пријо, година дана је прошла како 
ниси са нама, а туга и бол за тобом су као 
и првог дана. С љубављу и поштовањем, 
чуваћемо успомену на тебе и радо се 
сјећати времена проведеног с тобом.
Твоји пријатељи Кнежевићи и Гњатићи.

18734

Сјећање

ДРАГАН ГОРОЊА
(4.2.2015)

С љубављу и поштовањем.
Породица

(0002)

Дана 1.2.2024. навршиле су се двије тужне 
године од смрти наше драге

БОЈЕ ГРАХОВАЦ
(25.12.1936 - 1.2.2022)

Из Балта

Са поштовањем и лијепим успоменама, чувају те од заборава: синови 
Светозар и Милорад, снаха Корина и унука Јулија.

(0001)

Дана 3.2.2024. навршава се 40 дана од смрти

ЈОВЕ (Обрад) СТУПАРА

Почивај у миру! Велико хвала за све што си учинио за нас.
Твоји: син Жељко, кћерка Драгица, снаха Дијана и унучад: Лука, 
Данило, Милош, Страхиња и Лана.

18737

Посљедњи поздрав драгом стрицу

РАНКО (Милан) ЦВИЈИЋ
(9.6.1944 - 25.1.2024)

Љубан и Драган са породицама.
18729

Дана 31.1.2024. навршиле су се три 
године откако нас је напустила наша 

тетка

МИЛИЦА КОНДИЋ

Увијек ћемо те носити у нашим срцима 
и мислима. Почивај у миру.
Братић Драган Вујнић са породицом.

18745

РАДОЈКА (рођ. Латинчић) 
ПОПОВИЋ

(1938 - 2024)
Хвала ти за сву љубав, доброту и 
пожртвованост. Живјећеш вјечно у 
нашим срцима.
Твоји најмилији: супруг Обрад, синови 
Светомир и Раденко, кћерке Гордана и 
Биљана и унучад.

18736

Дана 3.2.2024. навршава се 40 дана како је 
преминуо наш вољени отац, свекар и деда

САВО ИВКОВИЋ

Вољени никад не умиру, док живимо ми, живјећеш и ти.
Син Зоран, кћи Јадранка, снаха Гордана, унучад: Душан, Анђела, 
Емилија и Дуња.

18730

Дана 3.2.2024. одржаће 
се помен поводом 40 
дана од смрти наше 
драге мајке, баке и 

свекрве

ДУШАНКЕ 
МИЛУНИЋ

(1956 - 2023)
Хвала ти за сву љубав и пажњу коју си нам 
пружала, заувијек ћеш остати у нашим срцима. С 
поносом чувамо успомену на тебе. 
Синови Драгиша и Славиша, кћерка Биљана са 
породицама.

18728

Дана 3.2.2024. навршава 
се 40 дана откако нас је 

напустио наш брат и ујак

САВО ИВКОВИЋ
Заувијек у нашем сјећању.
Сестра Богданка и сестрић 
Миле са породицом.

18730
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Удружење навијача “Гроба-
ри Приједор” подијелило је 
120 новогодишњих пакетића 
најмлађим члановима. Ма-
лишани су уживали у крат-
кој позоришној представи, 
пјевали навијачке пјесме и 
химну омиљеног клуба, те на 
крају добили пакетиће од цр-
но-бијелог Дједа Мраза.
“Волим ‘Партизан’ од 2010. 
године, добио сам пакетић, 
волим ‘Партизан’ од срца”, 
каже Михајло Хрњак.
Један од најмлађих чланова 
је Алексеј Поповић који исти-
че да за “црно-бијеле” навија 
од рођења. Родитељи мали-
шана сматрају да се љубав 
према “Партизану” преноси 
са кољена на кољено.
“Довео сам своја два сина. 
Од када знам за себе, на-

вијам за овај клуб, сада ту 
љубав преносим на моје 
синове који иду са мном на 
утакмице ‘Партизана’ у скло-
пу овог удружења. Пратимо 
утакмице кошаркашког клу-
ба, а и фудбалског, како у 
гостима, тако и у Београду”, 
рекао је Огњен Хрњак.

Међу навијачима “Партиза-
на” су и чланови породице 
Поповић.
“Мој отац, моји синови и ја 
навијамо за ‘Партизан’ од 
рођења”, рекао је Даворин 
Поповић.
Из Удружења “Гробари При-
једор” кажу да на овај начин 

постижу један од зацртаних 
циљева. То је већи број ква-
литетних навијача који на 
утакмицама навијају и радују 
се, а избјегавају сукобе.
“Подијелили смо 120 нового-
дишњих пакетића уз одређе-
ну кореографију, химну 
‘Партизана’, пјесме, ретро-

спективу рада Удружења, 
пуштен је и филм о гостовању 
фудбалског клуба ‘Партизан’ 
прошле године и о ‘црно-бе-
лој’ академији. Удружење је 
основано прије седам годи-
на и наш циљ је масовност и 
што већи број чланова које 
редовно водимо на утакмице 
фудбалског и кошаркашког 
клуба ‘Партизан’”, рекао је 
Стојан Јањетовић, предсјед-
ник Удружења навијача “Гро-
бари Приједор”.
Из Удружења навијача “Гро-
бари Приједор” најављују да 
ће подјела новогодишњих 
пакетића убудуће бити 6. де-
цембра, јер је то датум њи-
ховог  оснивања. Захвалили 
су Градској управи Приједор 
која је обезбиједила новац 
за набавку пакетића за мали-
шане.

УДРУЖЕЊЕ НАВИЈАЧА "ГРОБАРИ ПРИЈЕДОР" ПОДИЈЕЛИЛО 120 ПАКЕТИЋА

Текст:  КВ

У 13. колу куглашке Премијер 
лиге БиХ, екипа приједорског 
“Рудара” је у сјајној представи 
високо поразила екипу “Зрин-
ски”, Љубаче, резултатом 7:1. 
Приједорчани су оборили фан-
тастичан 3.751 чуњ у односу на 
учинак “Зринског” од 3.458.
“По нашем сазнању, то је ујед-
но и рекорд Премијер лиге 
БиХ, а сасвим сигурно екипни 
рекорд ‘Рудара ‘. Одлично от-
варање утакмице кроз наступ 
прва три играча ‘Рудара’ наго-
вјестили су у ком би се смјеру 
она могла кретати”, саопштили 
су из КК “Рудар” Приједор за 

“Козарски вјесник”.
Додају да је у наставку Првен-
ства Републике Српске “Рудар 
2” у осмом колу угостио еки-
пу “Херцеговца”из Билеће и 
претрпио пораз резултатом 6:2 
у корист гостију.

“Меч поене за домаћи састав 
освојили су Горан Предојевић 
(579) и Никола Марић (555), 
док је код гостију Миодраг Па-
режанин (598) био најбољи ак-
тер овог меча”, закључују из КК 
“Рудар” Приједор.

Текст:  КВ

У Модричи је одржано Првенство Републике Српске 
за сениоре у катама и борбама, екипно и појединачно. 
КК “Шодан” је, у конкуренцији 14 клубова, остварио 
сјајне резултате. Освојили су укупно четири медаље. 
Двије у екипној и двије у појединачној конкуренцији. 
У катама екипно, приједорски клуб освојио је бронза-
ну (Миодраговић Марко, Станић Марко и Узелац Ни-
кола), а у борбама екипно сребрну медаљу (Кљајић 
Мирко, Новаковић Сергеј, Миодраговић Марко, Узе-
лац Никола, Кљајић Никола и Станић Марко). У поје-
диначној конкуренцији у борбама освојене су сребр-
на и бронзана медаља. Сребрну медаљу у категорији 
- 84 килограма освојио је Марко Миодраговић, док је 
Марко Станић у категорији + 84 килограма, освојио 
бронзану медаљу. У Сарајеву, 3. фебруара, сениори 
“Шодана” наступиће на Првенству БиХ. 
У Модричи је одржан и лиценцни семинар за трене-
ре, испитиваче, делегате и судије. Важеће лиценце 
за 2024. годину добили су Рајко Вучићевић, Милован 
Срдић, Марко Станић, Зоран Вукић и Душко Рајилић 
из КК “Шодан”, Приједор, саопштено је из овог клуба.

"ШОДАНУ" ЧЕТИРИ 
МЕДАЉЕ НА ПРВЕНСТВУ РС

КУГЛАШИ "РУДАРА" ПОРАЗИЛИ ЕКИПУ "ЗРИНСКОГ"

Текст:  КВ

Кошаркаши приједорског 
“Хантерса”, остварили су по-
бједу у оквиру Друге лиге РС- 
група “Запад”. У гостима, они 
су савладали “Борац 2”, резул-
татом 75:57. У дворани “Оби-
лићево”, пред око 200 гледа-
лаца, одиграна је утакмица 10. 
кола између двије најмлађе 
екипе Лиге. Приједорчани су 
од самог почетка наметнули 
свој ритам и фантастичном од-
браном дали до знања да су 
дошли само по побједу која их 
одржава на диоби 1. мјеста на 
табели. У наставку се играло у 
промјенљивом ритму са доста 

ротација, млади “Хантерси” 
одржавају предност на више 
од 10 поена. Уз доста добрих 
потеза и смиреном игром, 
као искусна екипа, привели су 

прво овогодишње гостовање 
крају. Наредну утакмицу КК 
“Хантерс” игра са екипом КК 
“Младост” из Котор Вароша.

УБЈЕДЉИВА ПОБЈЕДА "ХАНТЕРСА" ПРОТИВ 
БАЊАЛУЧКОГ "БОРЦА 2"


